
                                      K O M U N I K A T

               W dniu 04.03.2010r i   09.08.2010 r odbyło się posiedzenie  Senackiej Komisji 
Praw Człowieka, Praworządności i Petycji .  W posiedzeniu Komisji brali udział członkowie 
ZG NSZZFiPW w osobach : 
        1. Przewodniczący ZG NSZZFiPW       …  Wiesław Żurawski
        2. Wiceprzewodniczący ZGNSZZFiPW … Krzysztof Frątczak
        3. Członek Prezydium ZG NSZZFiPW….. Paweł Altwasser
Posiedzenie w dniu 04 marca poświęcone było rozpatrzeniu ustawy o Służbie Więziennej. 
Członkowie Komisji  Senackiej  otrzymali  opinie o ustawie sporządzone przez specjalistów 
reprezentujących  różne  punkty  widzenia  a  odzwierciedlające  własne  poglądy.  Analizy 
sporządzili: Prof. M. Konopczyński, prof. J. Kwaśniewski, prof. T. Szymanowski i dr Paweł 
Moczydłowski.   Posiedzenie  w  dniu  09  marca   rozpoczęło  się  od  wysłuchania  opinii 
ekspertów . Opinie ekspertów na temat projektowanej ustawy były w sumie negatywne.
                Wszyscy eksperci wskazywali  błędnie przyjęty kierunek zmian w procedowanej 
ustawie.   Jej  paramilitarny  charakter   ,  tworzenie  „  super  służby”  w  państwie 
demokratycznym to nie ten model.  Nie jest to nowoczesny akt uwzględniający  światowe 
tendencje.  Powinno się  szeroko ucywilniać służbę. Pracownicy cywilni Służby Więziennej 
powinni  posiadać  odpowiedni  status  i  wynagrodzenie.  Taka  struktura  Służby  była  by 
gwarancją  pozyskiwania  wiedzy  o  zarządzaniu  ,  wychowywaniu  i  resocjalizacji. 
Hierarchiczne  podporządkowanie  zżera  kompetencje.  Według  ekspertów  nie  jest  dobrym 
rozwiązaniem powoływanie  i  odwoływanie  ścisłej  kadry  kierowniczej  /  art.  od  64  do  68 
nowej  ustawy/  oraz   zapisy  rozdziału  18-  dotyczącego  mieszkań  funkcjonariuszy.  Tak 
wyglądały  opinie  ekspertów przedstawione  ogromnym skrócie.  Pełne opinie  ekspertów są 
zamieszczone na naszej  stronie – w dziale  prace nad ustawą.   Poniżej  jest  przedstawione 
zestawienie  poprawek  do  ustawy  o  Służbie  Więziennej  z  opisem,  które  zostały  przyjęte, 
odrzucone lub nie głosowane z uwagi na nie przejęcie przez żadnego z senatorów członków 
komisji. Zdecydowana większość zgłoszonych przez nas poprawek została przyjęta. To nie 
oznacza ,że w dalszym procesie legislacyjnym / w sejmie/ nie zostaną one odrzucone. 
                   W tym miejscu chciałbym jeszcze raz złożyć serdeczne podziękowanie wszystkim 
senatorom  –  członkom  Komisji  Praw  Człowieka,  Praworządności  i  Petycji  za  bardzo 
merytoryczne  podejście  do zgłaszanych poprawek przez  związki  zawodowe a szczególne 
podziękowania składam na ręce Pana Senatora Jana Rulewskiego, który przejął większość 
poprawek  zgłaszanych  przez  Związek  oraz  Pani  Poseł   Iwony  Arent  za  ogromne 
zaangażowanie w prace nad tą ustawą.

                                                                                   Krzysztof  Frątczak
                                                                   Wiceprzewodniczący ZG NSZFIPW


